



Iva Nikolaevich Beradze

Iva Nikolaevich Beradze was born in Tbilisi on 28 September 1940 in the family of doctors. His father Nikolai Ivanovich is a famous ophthalmologist in Georgia, for many years he was Head of the Department of Ophthalmology at the Tbilisi State Institute of Postgraduate Education, was the chief ophthalmologist of Georgia. His mother – Elena Mikhailovna, a doctor - was in charge of the clinical laboratory at the Oncology Center.

Beradze graduated from high school in 1958 with honor, the same year he entered the Medical Institute which he graduated in 1964, and he studied at the medical faculty in Kiev. In 1966 he became the graduate student in the Department of Ophthalmology at the Tbilisi Institute of Postgraduate Education, in 1969 he defended the candidate thesis, and in 1978 his doctoral thesis in Moscow at the Institute of Eye Diseases named after Helmholtz.

At the Department of Ophthalmology at the Tbilisi Institute of Advanced Education he worked as assistant to head of the department. For 23 years he was the ophthalmologist of Georgia. From 1999 to 2007 he was Rector Deputy on science at the Institute of postgraduate training of physicians. In the Soviet Union times Iva Beradze was a board member of ophthalmological society of the USSR.

At present he is a board member of ophthalmic Association of Georgia. From 1991 to 2007 he ran the ophthalmic Centre of Georgia. I. Beradze is the author of over 200 scientific works, 3 of them are monographies, under his leadership 11 people defended their candidate and 2 people defended their doctoral dissertations, he is Editorial Board member of three medical journals. Since 1998 he is a member of the SOE, the European Board of Ophthalmologists, vice president of Medical and Biological Academy.

Beradze is awarded with the State Prize of the Republic. He is awarded with the orders and medals of the Republic. At present he is Head of the Department of Ophthalmology at the Medical Academy, directs research and pedagogical department in «New Hospital».

He is married; he has two daughters and four grandchildren. The youngest daughter is an ophthalmologist, MD.

The management and staff of the National Ophthalmology Center named after academician Zarifa Aliyeva warmly congratulate Iva Beradze with glorious jubilee and wish him strong health, long life and new creative successes.

İva Nikolayeviç Beradze

İva Nikolayeviç Beradze 28 sentyabr 1940-cı ildə Tbilisi şəhərində həkim ailəsində anadan olmuşdur. Atası, Nikolay İvanoviç, Gürcüstanın tanınmış oftalmoloqu, uzun illər Tbilisi Dövlət Həkimlərin Təkmilləşdirilməsi İnstitutunun oftalmologiya kafedrasına rəhbərlik etmiş, Gürcüstanın baş oftalmoloqu olmuşdur. Anası, Yelena Mixaylovna, həkim, onkoloji mərkəzin kliniki laboratoriyasının rəhbəri olmuşdur.

İ. Beradze 1958-ci ildə orta məktəbi əla qiymətlərlə bitirmiş, həmin ildə Kiyev şəhərində Tibb İnstitutunun müalicə işi fakültəsinə daxil olmuş və 1964-cü ildə oranı bitirmişdir. 1966-cı ildə Tbilisi Dövlət Həkimlərin Təkmilləşdirilməsi İnstitutunun oftalmologiya kafedrasının aspirantı olmuş, 1969-cu ildə namizədlik dissertasiyasını, 1978-ci ildə isə Moskva şəhərində Helmhols adına göz xəstəlikləri institutunda doktorluq dissertasiyasını müdafiə etmişdir. O, Tbilisi Dövlət Həkimlərin Təkmilləşdirilməsi İnstitutunun oftalmologiya

kafedrasında assistentdən kafedra rəhbərinə qədər yol keçmişdir. 23 il Gürcüstanın baş oftalmoloqu olmuşdur. 1999-cu ildən 2007-ci ilə qədər həkimlərin diplomdansonrakı təhsil institutunun elmi hissə üzrə prorektoru olmuşdur. Sovet İttifaqı vaxtında İva Beradze SSRI oftalmoloji cəmiyyətinin idarə heyətinin üzvü olmuşdur. Hal-hazırda Gürcüstanın oftalmoloji assosiasiyasının idarə heyətinin üzvüdür. 1991-ci ildən 2007-ci ilə qədər Gürcüstanın oftalmoloji Mərkəzinin rəhbəri olmuşdur. İ.Beradze 200-dən çox elmi işin, o cümlədən 3 monoqrafiyanın müəllifidir, onun rəhbərliyi altında 11 namizədlik və 2 doktorluq dissertasiyası müdafiə olunmuşdur, 3 tibb jurnalının redaksiya heyətinin üzvüdür. 1998-ci ildən Avropa oftalmoloji şurasının (SOE) üzvü, Tibbi-bioloji akademiyasının vise-prezidentidir.

İ.Beradze Respublika Dövlət mükafatının laureatıdır, dövlət orden və medalları ilə təltif olunub. Hal-hazırda Tibb Akademiyasının oftalmologiya kafedrasının rəhbəridir, həmçinin «New Hospital»da elmi və pedaqoji şöbəyə rəhbərlik edir. Ailəlidir, iki qızı və dörd nəvəsi var. Kiçik qızı həkim-oftalmoloq, tibb elmləri doktorudur.

Akademik Zərifə Əliyeva adına Milli Oftalmologiya Mərkəzinin rəhbərliyi və əməkdaşları İva Beradzenin yubileyini ürəkdən təbrik edir, ona can sağlığı, uzun və məhsuldar ömür və yeni yaradıcılıq müvəffəqiyyətləri arzulayırlar.

Ива Николаевич Берадзе

Ива Николаевич Берадзе родился в г. Тбилиси 28 сентября 1940 года, в семье врачей. Отец – Николай Иванович известный офтальмолог Грузии, многие годы заведовал кафедрой офтальмологии в Тбилисском Государственном институте усовершенствования врачей, был главным офтальмологом Грузии. Мать – Елена Михайловна, врач – заведовала клинической лабораторией в онкологическом Центре.

И.Берадзе окончил среднюю школу в 1958 году с отличием, в этом же году поступил в Медицинский институт. В 1964 году окончил лечебный факультет Киевского Медицинского Института. В 1966 году стал аспирантом на кафедре офтальмологии в Тбилисском институте усовершенствования врачей и в 1969 году защитил кандидатскую диссертацию. В 1978 году защитил докторскую диссертацию в Московском Научно - Исследовательском Институте Глазных Болезней им. Гельмгольца.

На кафедре офтальмологии Тбилисского института усовершенствования врачей он прошел путь от ассистента до заведующего кафедры. 23 года был главным офтальмологом Грузии. С 1999 по 2007 был проректором института постдипломного обучения врачей по научной части. При Советском Союзе Ива Берадзе был членом правления офтальмологического общества СССР. В настоящее время член правления офтальмологической ассоциации Грузии. С 1991 года по 2007 он руководил офтальмологическим центром Грузии. И. Берадзе автор свыше 200 научных работ, из них 3 монографии.

Под его руководством защищены 11 кандидатских и 2 докторские диссертации. Он член редколлегии 3 медицинских журналов. С 1998 года член SOE, европейского совета офтальмологов, вице-президент Медико-биологической Академии.

И.Берадзе является лауреатом Государственной премии Республики. Награжден государственными орденами и медалями Республики. В настоящее время он заведует кафедрой офтальмологии в Медицинской академии, руководит научным и педагогическим отделом в «New Hospital». Имеет жену, двух дочерей и четырех внуков. Младшая дочь – офтальмолог, доктор медицинских наук.

Руководство и сотрудники Национального Офтальмологического Центра имени академика Зарифы Алиевой сердечно поздравляют Иву Николаевича Берадзе со славным юбилеем, желают здоровья, долгой и плодотворной жизни, новых творческих успехов.